
+   Griftetal   + 

Vid Jordfästningen den 2 juni 2023 
i Ljusets kapell, S:t Eskils kyrkogård  

av 
Karin (Kajsa) Margareta Enoksson 

f.  21 juni 1935 
d. 3 maj 2023 

I Guds, Faderns + och Sonens och den helige Andes, namn. Amen. 

Bön. Käre himmelske Fader! Kom denna stund med din helige Ande och tala till 
oss om dödens allvar men också om uppståndelsens glädje. Genom Jesus Kristus, vår 
Herre och Frälsare. Amen. 

Vår kära Kajsa har lämnat oss efter så många år av trogen tjänst hos sin Herre i 
den kristna kyrkan. På Trettondagen år 1961 fick denna då blott 25-åriga, unga 
kristna kvinna vara med om att grunda S:t Martins evangelisk-lutherska församling 
som den första fristående lutherska församlingen i modern tid i Sverige. Det är också 
just denna församling som idag får vara med om att föra hennes stoft till den sista 
vilan. Kajsa önskade särskilt att vi på hennes begravningsdag inte skulle tala om 
hennes person, utan om den Herre och Frälsare som hon så fast trodde på. Griftetalet 
skall därför handla om innehållet i den tro, som Kajsa också önskade att många fler 
skulle få del av. 

Griftetalet bestå av tre delar: 

1. Vad Kajsas tro grundade sig på. 
2. Vad frälsningen från döden innebär. 
3. Vilket budskap Kajsa ville dela med sig av. 

1. Vad Kajsas tro grundade sig på. 
Grunden för den tro som Kajsa bekände sig till var den kristna tron, som endast 

grundar sig på Bibeln, den heliga Skrift. Hennes övertygelse var, att allting som står i 
Bibeln är sant och ingivet av Gud själv. I Bibeln talar Gud, den helige Ande. Därför 
säger Jesus: ”Himmel och jord skall förgå, men mina ord skall aldrig förgå” (Luk. 21:33). Det 
betyder att Bibeln skiljer sig från alla andra mänskliga böcker. Bibelns böcker är 
visserligen skriven av människor, av profeter, evangelister och apostlar. Men Jesus 
lovade att den helige Ande skulle komma över apostlarna på den första pingstdagen 
så att allt de skrev och lärde skulle vara sant och pålitligt och ingivet av Gud själv. 
Kajsa sökte sig därför till en förkunnelse som höll fast vid detta att Bibeln är kyrkans 
enda grund. Hon ville barnsligt tro på allt vad Gud talar i Bibeln och sätta detta över 
all mänsklig vishet och kunskap. Ty för Gud är ingenting omöjligt. Så blev dopet och 
den kristna trosbekännelsen mycket dyrbara för Kajsa, ja, det viktigaste i hennes liv. 
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2. Vad frälsningen från döden innebär.  

Bibeln lär att döden inte är något som fanns från början av skapelsen, utan att 
döden kom in i världen som en följd av synden. Hur var detta möjligt? Jo, några av 
Guds goda änglar gjorde uppror och lockade sedan de första människorna, Adam och 
Eva, till synd. Straffet för synden är just döden. Men döden är enligt Bibeln inte ett 
utslocknande, utan den består av tre olika slags död.  

Det första är den andliga döden. Människan som från början varit förenad med 
Gud i ett innerligt andligt förhållande förlorade detta genom synden. Människan 
förlorade kontakten med Gud. Därför föds nu alla människor med synd som gör att vi 
inte kan leva som vi borde. Det är därför det finns så mycket ondska och elakhet, 
ovänskap, mord, stöld och bedrägeri, ja, förskräckliga krig som hotar hela 
mänskligheten. Allt detta beror på synden och den andliga döden. 

Det andra är den kroppsliga döden. Människan var från börjad skapad för att leva i 
evighet hos Gud. Före syndafallet fanns ingen död. Då levde Adam och Eva i en 
glädjerik, underbar gemenskap med sin skapare och Herre. Men genom syndafallet 
kom också den kroppsliga döden in i världen. På grund av synden kom sjukdom och 
plågor in, vilka till sist leder till den kroppsliga döden. Då skiljs kroppen från anden. 
Anden lever vidare, men kroppen måste multna i graven eller förstöras på annat sätt.  

Det tredje är den eviga döden. Bibeln lär att Guds straff  över synden är evig 
förtappelse. Då finns inte längre något hopp om frälsning och salighet utan endast en 
evighet skild från Gud och skild från himmelen. Bibeln beskriver detta tillstånd med 
ordet Gehenna, som var en plats utanför Jerusalem som närmast kan liknas vid en 
soptipp, där man förbrände avskräde. Det är denna hemska plats som är Bibelns bild 
av det vi brukar kalla för helvetet. 

Bibelns tal om döden visar att döden är Guds fiende och att Gud straffar 
människans synd genom döden. Synden, döden och djävulen är de makter som vill 
skilja oss för alltid från Gud. 

Ingen människa vill gärna höra talas om döden på detta sätt. Man vill istället höra 
att döden bara är ett utslocknande eller en ljuv sömn och vila. Men Bibelns ord måste 
förkunnas utan hänsyn till vad vi människor tycker och tänker. Utan Bibelns stränga 
ord om dödens allvar kan vi inte heller förstå ordet om frälsningen. 

Bibeln lär då rakt på sak, att Jesus Kristus har kommit som Guds evige Son. Han 
blev människa för vår skull och tog på sig Guds straff  för alla våra synder. Han 
uppfyllde Guds lag genom att han varje stund levde ett fullkomligt och kärleksfullt liv. 
Också detta gjorde han i vårt ställe. Därför skrev redan profeten Jesaja c:a 700 år 
innan Jesus kom till världen följande ord: 

Han var föraktad och övergiven av människor, en smärtornas man och förtrogen med lidande, lik en 
som man skyler ansiktet för, så föraktad att vi räknade honom för intet. Men det var våra sjukdomar 
han bar, våra smärtor tog han på sig, medan vi höll honom för att vara hemsökt, slagen av Gud och 
pinad. Han var genomborrad för våra överträdelsers skull, slagen för våra missgärningars skull. 
Straffet var lagt på honom för att vi skulle få frid, och genom hans sår är vi helade (Jes. 53:3-5). 

Detta är vad Bibeln kallar evangelium, det glada budskapet om Jesus Kristus. När 
han dog på korset skedde det för alla våra synders skull. När han på korset utropade: 
”Min Gud, min Gud, varför har du övergivit mig” var han verkligen övergiven av Gud Fader 
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för våra synders skull. När Gud anklagade hela mänskligheten för synd var det som 
om mänskligheten ställdes inför en domare. Domstolen konstaterade att alla 
människor hade syndat och måste dömas till döden. Men då kom denne Guds Son, 
Jesus Kristus, och sade. Jag går in och tar på mig alla människors straff. Döm mig så 
att alla dessa andra får gå fria. Så skedde det också. Jesus blev dömd till döden och 
människosläktet blev frikänt i domen. Gud uttalade den frikännande domen: icke 
skyldig. Detta är det glada budskapet: Döden har mist sin makt över oss. Ingen 
behöver längre drabbas av den eviga döden.  

3. Vilket budskap Kajsa ville dela med sig av. 
Kajsa önskade innerligt att alla som nu lyssnar skulle vända sig i tro till Gud och 

lita på hans evangelium. Frågan är då: Hur ska en syndare kunna bli omvänd och 
komma till Gud? Hur skall vi kunna bli fria från synden, döden och djävulen? Det 
svar Kajsa trodde och litade på var budskapet om Jesu Kristi uppståndelse. När Han 
dött straffet för hela världens synd uppstod han igen från de döda. På tredje dagen 
blev hans kropp levande igen. Under 40 dagar visade han sig levande för många 
vittnen innan han for upp till himmelen. Men han gjorde det med löftet om att 
komma tillbaka till världen på den yttersta dagen för att då hämta till sig alla som trott 
på Honom och föra dem till himlen. Då skall alla uppstå ur sina gravar, hur förstörda 
kropparna än har blivit. Samma kroppar skall Herren uppväcka. Då är domens dag 
inne då Gud skall dela upp mänskligheten i två skaror, antingen till evigt liv eller till 
evig fördömelse. 

Hur skall vi då kunna bli frälsta på domens dag? Vad måste vi göra? Bibeln svarar: 
Tro på Herren Jesus Kristus, så blir du frälst! Men människan svarar då: Hur skall jag 
kunna tro? Jag är en syndig människa som har syndat på många sätt mot både Gud 
och människor. Jag har därför inte något hopp om frälsning. Men det är då det 
underbara budskapet säger: ”Om än era synder är blodröda ska de bli vita som snö” (Jes. 
1:18). Detta sker genom dopet och tron. När människan har blivit döpt och lyssnar på 
Guds ord sker undret att Gud själv skänker den helige Ande och skapar tron i hennes 
hjärta. Genom denna tro blir människan frälst. Döden har då mist sin makt. Döden 
blir då endast som en skön sömn hos Kristus i väntan på uppståndelsens dag. Därför 
säger Bibeln: ”Dödens udd är synden, och syndens makt kommer av lagen. Men Gud vare tack, som 
ger oss segern genom vår Herre Jesus Kristus” (1 Kor. 15:56). 

Det var detta budskap Kajsa av hjärtat önskade dela med sig av till alla. 
Amen. 


